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REVISTA PRESEI 
 

 Protest la Penitenciarul Jilava. Ce nemulțumiri au angajații 
Angajaţii din penitenciare continuă protestele. Miercuri dimineaţă au refuzat să intre la lucru cei de la Jilava și de 
la Deva. 
 Angajaţii se plâng că au sute de ore suplimentare neplătite şi că nu există suficient personal. 
Printre revendicări se numără şi adoptarea statutului poliţistului de penitenciare. 
Sindicaliştii spun că mitingurile vor continua în fiecare zi de luni, miercuri şi vineri în 16 penitenciare din ţară, iar în 
iunie este anunţată o acţiune de protest în Piaţa Victoriei unde sunt aşteptate 3.000 de persoane. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Sindicaliştii tipografi protestează miercuri în faţa Ministerului Culturii 
Uniunea Sindicatelor Tipografilor din România (USTR) organizează miercuri un miting de protest şi o conferinţă de 
presă în faţa sediului Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale, informează Uniunea într-un comunicat remis 
AGERPRES. 
Organizatorii estimează prezenţa a aproximativ 100 de sindicalişti la această manifestaţie. 
Scopul mitingului este "atragerea atenţiei asupra situaţiei grele în care se află activitatea tipografică în România şi 
în mod special CNI CORESI SA, din cauza încercărilor de desfiinţare, prin manevre oculte, a companiei", potrivit 
Uniunii Sindicatelor Tipografilor din România.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Educaţiei revine şi menţine calendarul în vigoare pentru admiterea în învăţământul liceal de stat 
Calendarul admiterii în învăţământul liceal pentru anul şcolar 2019 - 2020 ”este şi rămâne în vigoare”, aşa cum a 
fost adoptat prin ordinul 4.829/2018, anunţă ministerul în replică la acuzaţiile sindicaliştilor care au reclamat 
schimbarea ilegală a acestui calendar şi au ameninţat cu proteste. 
”Ministerul Educaţiei Naţionale informează actorii principali ai sistemului de învăţământ că este şi rămâne în 
vigoare, în continuare, calendarul admiterii în învăţământul liceal de stat pentru anul şcolar 2019 - 2020, prevăzut 
în Anexa nr. 1 a ordinului nr. 4.829/2018 privind organizarea şi desfăşurarea admiterii în învăţământul liceal de 
stat”, anunţă Ministerul Educaţiei într-un comunicat remis luni MEDIAFAX. 
Pentru probele de verificare a aptitudinilor şi a cunoştinţelor de limbă modernă şi maternă, înscrierile sunt 
programate pentru zilele de 13 şi 14 mai, iar desfăşurarea probelor pentru perioada 15 - 17 mai 2019, transmite 
sursa citată. 
”Totodată, mişcarea personalului didactic se realizează, de asemenea, după calendarul deja aflat în vigoare, 
conform ordinului nr. 5.460/2018, modificat prin ordinul 3.886/11.04.2019”, se mai spune în documentul citat. 
Federaţia "Spiru Haret" a acuzat-o pe ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, că a emis luni un ordin prin care 
schimbă calendarul admiterii în învăţământul liceal de stat, cu toate că unele etape ale admiterii sunt deja în 
desfăşurare, actul nefiind discutat cu partenerii sociali. 
Sindicaliştii au spus că, prin acest document, Ministerul Educaţiei amână cu circa o lună desfăşurarea probelor de 
aptitudini, care se vor organiza cu doar câteva zile înainte de probele de la Evaluarea Naţională şi că se amână 
până la 30 mai şi afişarea locurilor disponibile în licee şi şcoli profesionale, lucru care va afecta grav şi mişcarea de 
personal. 
Sindicaliştii de la ”Spiru Haret”, conduşi de Marius Ovidiu Nistor, i-au reproşat ministrului Andronescu că a emis 
un ordin ilegal, prin care-şi bate joc de copii, de părinţi şi de cadre didactice, deopotrivă, pentru că sunt părinţi 
care s-au prezentat, deja, la centrele de examinare pentru a-şi înscrie copiii la probele de aptitudine şi 
inspectorate care au început să organizeze târgurile de oferte educaţionale, pe care le-au programat cu multe luni 
înainte. 
Liderul de sindicat a anunţat că, în cazul în care ministrul nu va reveni asupra actului normativ, federaţia, în 
colaborare cu asociaţiile de părinţi şi elevi, va demara acţiuni de protest. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Curtea de Justiţie a Uniunii Europene a schimbat legislația muncii: Noi obligații pentru angajatori 
Curtea de Justiţie a Uniunii Europene (CJUE) a decis marţi că statele membre trebuie să oblige angajatorii să 
instituie un sistem care să permită măsurarea duratei timpului de lucru zilnic a fiecărui angajat pentru a asigura 
respectarea legislaţiei din domeniul muncii, informează AFP. 
Decizia CJUE a fost pronunţată într-un dosar în care sindicatul spaniol Federación de Servicios Comisiones Obreras 
(CCOO) a încercat să oblige subsidiara spaniolă a grupului bancar german Deutsche Bank să pună la punct un 
astfel de sistem. În schimb, banca a subliniat că legislaţia spaniolă prevede că trebuie să măsoare doar orele 
suplimentare, informează agerpres.ro. 
Curtea subliniază că, în lipsa unui sistem care să permită măsurarea duratei timpului de lucru zilnic al fiecărui 
lucrător, nu se poate stabili în mod obiectiv nici numărul de ore de lucru efectuate şi repartiţia lor, nici numărul de 
ore suplimentare, ceea ce face excesiv de dificil pentru lucrători să asigure respectarea drepturilor lor. 
"În vederea asigurării efectului util al drepturilor conferite de Directiva privind timpul de lucru şi de carta, statele 
membre trebuie să impună angajatorilor obligaţia de a institui un sistem obiectiv, fiabil şi accesibil care să permită 
măsurarea duratei timpului de lucru zilnic efectuat de fiecare lucrător", se arată în decizia CJUE. 
Curtea adaugă însă că revine statelor membre sarcina să definească modalităţile concrete de punere în aplicare a 
unui astfel de sistem, în particular forma pe care acesta trebuie să o aibă, ţinând seama eventual de 
particularităţile proprii fiecărui sector de activitate în cauza sau de specificităţi, în special de mărimea anumitor 
întreprinderi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Transporturilor, reacţie vehementă la scenariul interzicerii Uber: 'Sub nicio formă nu s-a pus 
problema de așa ceva' 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, reacţionează vehement la informaţiile potrivit cărora s-ar pregăti 
interzicerea aplicaţiilor de ride-sharing, cum ar fi Uber, Bolt sau Clever, prin amânarea adoptării unei legislaţii care 
să reglementeze situaţia acestor prestatori de servicii. 
"Sub nicio formă nu s-a pus problema de așa ceva! Din contră, cred că atât eu, cât și  vicepremierul Daniel Suciu 
am avut toată deschiderea față de cei care folosesc alte aplicații. Avem în lucru un proiect de OUG care va 
reglementa acest domeniu, la care au lucrat mai multe ministere și care va urma procedura consultării publice. Nu 
înțeleg de ce aruncă unii fake news de genul acesta, întrucât nici Ministerul Dezvoltării și nici Ministerul 
Transporturilor nu au adoptat vreodată un act care să elimine vreo aplicație de acest gen de pe piață. Noi ne 
dorim ca toate domeniile să fie reglementate și să combatem pirateria", a declarat Răzvan Cuc, pentru 
STIRIPESURSE.RO. 
Săptămâna aceasta intră în vigoare modificarea legii taximetriei, promovată tot prin OUG acum o lună, care va 
permite poliției să amendeze pe cei care fac Uber sau Bolt și poate interzice aplicațiile de taxi de tip Clever. Surse 
din MT precizau anterior că adoptarea unei OUG privind reglementarea aplicaţiilor s-a amânat intenţionat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Amnistia fiscală pentru datoriile la CASS a fost adoptată 
Românii care aveau datorii la asigurările de sănătate, din perioada 2015-2017, au fost scutiți de plată. Amnistia 
fiscală a fost aprobată în ședința de Guvern de marți. 
Sunt vizate acele persoane care au obținut venituri sub nivelul salariului minim brut pe țară. 
Ministrul Finanțelor spune că cei care au apucat să plătească deja aceste contribuții își vor putea recupera banii, 
pe baza unei cereri. 
Impactul bugetar al acestei ordonanțe de urgență este de peste 1 miliard de lei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul a decis: bonificație de 10% pentru plata anticipată a contribuției la sănătate  
Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a anunţat marți că Guvernul a decis prin OUG prelungirea termenului de 
acordare a bonificaţiilor pentru persoanele care plătesc anticipat contribuţiile de asigurări sociale de sănătate 
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aferente perioadei 2014-2017. Termenul de plată este de 120 de zile de la data intrării în vigoare a ordonanţei de 
urgenţă, iar cei care plătesc în 60 de zile vor beneficia de o reducere de 10%. 
„Un al treilea punct important este cel legat de termenul de plată a contribuțiilor pentru sănătate aferente 
perioadei 2014-2017, care nu au fost comunicate până la data de 15 martie 2019, la 120 de zile de la durata 
intrării în vigoare a acestei ordonanțe de urgență. Deci se stabilește ca și termen de plată această prevedere de 
120 de zile de la momentul la care se va comunica decizia de impunere. Dacă sunt plătite integral obligațiile față 
de bugetul statului atunci în 60 de zile se acordă bonificația care și până în prezent este prevăzută, de 10%. De 
asemenea, pentru sumele de plată stabilite prin deciziile de plată anuale emise și comunicate de ANAF după data 
intrării în vigoare a ordonanței de urgență, cea de astăzi, pentru definitivarea contribuției individuale de asigurări 
sociale de sănătate, datorate de persoanele fizice pentru perioada 2014-2017, termenul de plată va fi de 120 de 
zile. Dacă sunt plătte integral în 60 de zile de la data intrării în vigoare, se va acorda de asemenea o bonificație de 
10%”, a declarat Teodorovici. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă anunţă adoptarea OUG care va reduce TVA de la 9 la 5% pentru produsele tradiţionale 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, în debutul şedinţei de Guvern, că Executivul va adopta, marţi, o ordonanţă de 
urgenţă care reglementează contribuţiile de asigurări sociale de sănătate şi reducerea cotei de TVA de la 9 la 5% 
pentru produsele alimentare montane, bio şi tradiţionale. 
„În şedinţa de azi (marţi - n.r.) discutăm un act normativ cu beneficii importante. Avem în vedere creşterea 
accesului românilor la produse sănătoare, de calitate. Vom reduce Tva de la 9 la 5% pentru aceste alimente, 
respectiv produse montante, tradiţionale. Prin diminuarea cotei de TVA contribuim la reducerea preţului acestor 
produse şi încurajăm oamenii să consume produse sănătate”, a afirmat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de 
Guvern. 
Şeful Executivului a precizat că ordonanţa de urgenţă reglementează şi contribuţiile de asigurări sociale şi de 
sănătate, prin care vor fi eliminate inechităţi pentru circa 600.000 de români. 
„Acordăm în perioada 2015-2017 venituri lunare sub salariul mediu brut pe ţară să nu plătească decât opţional 
asigurări sociale de sănătate. Practic extindem facilitatea aplicată în 2018, anulând obligaţia de plată a contribuţiei 
de sănătate. Astfel vom elimina inechităţi pentru aproximativ 600.000 de români. Prelungim termenul de 
acordare a bonificaţiilor pentru persoanele care plătesc anticipat contribuţiile de asigurare şi sănătate. Termenul 
este de 27 de zile de la intrarea în vigoarea a OUG. Cei care vor plăti în avans contribuţiilor vor benefica de o 
reducere de 10%. E o măsură de care vor beneficia aproximativ un mlioane de români”, a conchis Viorica Dăncilă. 
Ministerul Finanţelor Publice a pus, miercurea trecută, în dezbatere pe site-ul instituţiei, ordonanţa de urgenţă 
care prevede scăderea TVA la alimente şi care reglementează plata contribuţiilor de sănătate. 
Potrivit proiectului iniţiat de MFP, o primă măsură priveşte eliminarea inechităţilor rezultate din aplicarea 
prevederilor legale în urma cărora persoanele fizice sunt obligate la plata unei contribuţii de asigurări sociale de 
sănătate calculată la nivelul salariului de bază minim brut pe ţară, cu toate că veniturile realizate se situează sub 
acest nivel. 
O a doua măsură priveşte modificarea termenului de plată a contribuţiei de asigurări sociale de sănătate şi a 
termenului de plată anticipată a acestei contribuţii, având în vedere volumul semnificativ de decizii de impunere 
pentru stabilirea contribuţiei aferente perioadei 2014 – 2017, care nu au fost comunicate contribuabililor până la 
data de 15 martie 2019, cu consecinţa punerii contribuabililor în imposibilitatea de a beneficia de acordarea 
bonificaţiei, independent de voinţa acestora, în condiţiile în care OUG nr. 89/2018 condiţionează acordarea 
bonificaţiei de plata contribuţiei până la 31 martie 2019. 
Pentru plata cu anticipaţie a acestor sume, proiectul prevede acordarea unei bonificaţii de 10%, dacă sunt plătite 
integral în termen de 60 de zile de la data intrării în vigoare a ordonanţei de urgenţă. 
De asemenea, actul normativ propune ca pentru sumele de plată stabilite prin deciziile de impunere anuale, 
emise şi comunicate de organul fiscal competent după data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă, 
pentru definitivarea contribuţiei individuale de asigurări sociale de sănătate datorată de persoanele fizice, pentru 
perioada 2014 – 2017, termenul de plată să fie de 120 de zile de la data comunicării deciziei de impunere. 
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În ceea ce priveşte TVA, OUG propune reducerea cotei de TVA de la 9% la 5% pentru livrarea alimentelor de înaltă 
valoare calitativă, respectiv produse montane, bio, tradiţionale, autorizate de Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul privind dublul standard, depus la Parlament: Comercializarea de produse şi servicii falsificate va fi 
sancţionată 
Producerea și comercializarea în România a produselor și serviciilor din aceeași gamă, dar la o calitate mai slabă 
decât în alte țări ale Uniunii Europene ar urma să fie sancționată. 
PSD a depus un proiect de lege prin care dublul standard ar urma să fie amendat cu maximum 4 la sută din cifra 
de afaceri a făptuitorului. 
În caz de abatere repetată, se poate suspenda autorizația de funcționare a comerciantului. 
Opoziția consideră că social-democrații nu fac decât să aplice o directivă europeană deja aprobată pe această 
temă. 
În plus, USR susține că va fi imposibil de verificat care produse de pe piață se încadrează în regimul de dublu 
standard. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Finanţelor, despre propunerea de a îngheţa impozitele pe proprietate: Se analizează această 
posibilitate 
Ministrul de Finanţe Eugen Teodorovici a declarat, marţi, că analizează propunerea liderului PSD Liviu Dragnea, 
privind posibilitatea îngheţării impozitelor pe proprietate până în anul 2040. 
„România este pe un loc foarte jos la nivel european în ceea ce priveşte taxa pe proprietate. Aici trebuie să 
discutăm o astfel de propunere, care sunt eventualele avantaje, care ar putea fi eventualele dezavantaje,din 
punct de vedere bugetar, ca şi impact în economie. Sunt adeptul acestor abordări, efectelor de runda a doua, 
pentru că aceasta trebuie să fie abordarea corectă a unui ministru de Finanţe, nu neapărat al efectelor de runda I, 
care întotdeauna au un impact negaativ, dar dacă urmăreşti din perspectivă e posibil ca o măsură care pare la 
prima vedere nu tocmai apropiată ca şi logică, totuşi poate avea efecte foarte bune în anii care urmează. Se 
analizează şi această posibilitate”, a afirmat Eugen Teodorovici, marţi la finalul şedinţei de Guvern. 
Reacţia ministrului de Finanţe vine în contextul în care liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat că vor fi luate măsuri 
pentru programul „Prima Casă” pentru ca creditul să fie luat şi rambursat în condiţii mai avantajoase, fiind discuţii 
despre rate fixe. El a precizat că este avută în vedere şi îngheţarea impozitelor pe proprietate până în anul 2040. 
Liderul social-democraţilor a adăugat că au fost discuţii cu Guvernul pentru ca eliminarea impozitelor la 
subvenţiile agricole. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Modificări importante aduse programului "Prima Casă". Se schimbă costurile de finanţare 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat marţi că proiectul referitor la îmbunătăţirea 
programului "Prima casă" va fi finalizat şi făcut public în următoarele zile. 
"Punctul de vedere al Ministerului Justiţiei pe actul normativ pentru aplicarea noului indice de referinţă şi în cazul 
programului 'Prima casă' este foarte clar - temei legal există, deci băncile aplică sau trebuie să aplice acest indice 
de referinţă. Este în lucru o hotărâre de Guvern pentru că dorinţa Guvernului României este aceea de a aduce mai 
multe îmbunătăţiri programului 'Prima casă', motiv pentru care în următoarele zile o să prezentăm şi public 
versiunea finală a acestui act normativ, probabil săptămâna viitoare. Vor fi modificări referitoare la cursul de 
finanţare în primul rând, pentru că asta urmărim foarte des şi e un lucru foarte important - şi anume costul de 
finanţare pentru cei care vor să îşi achiziţioneze o locuinţă", a spus Teodorovici, într-o conferinţă de presă 
susţinută la Palatul Victoria. 
El a adăugat că forma finală a acestui act normativ va fi publicată pe site-ul Ministerului Finanţelor Publice. 
Ministrul de Finanţe a adăugat că în zilele următoare va avea o întâlnirea cu reprezentanţii băncilor şi ai Băncii 
Naţionale a României pentru o discuţie legată de costurile de refinanţare pentru persoanele care au deja credite. 
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(Sursa: Digi 24) 
 

 Guvernul ia în calcul să se revină la depunerea Declaraţiei Unice pe format hârtie 
Autorităţile iau în calcul reintroducerea posibilităţii depunerii Declaraţiei unice pe format hârtie, pentru o 
perioadă de timp, cel puţin până la finalul acestui an, potrivit ministrului finanţelor Eugen, Teodorovici. 
Normele legale în vigoare prevăd că Declaraţia unică se depune online, până la data de 31 iulie 2019. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Tedorovici, a declarat marţi după-amiaza, la Palatul Victoria, că sistemul informatic al 
ANAF reprezintă, încă, principalul impediment în dialogul între stat şi contribuabil, pe de-o parte iar, de pe altă 
parte, sunt contribuabili care au acces dificil la un astfel de mijloc modern de comunicare cum este Spaţiul Privat 
Virtual. 
„Au fost solicitări justificate, nu multe, pentru depunerea declaraţiei pe format hârtie, pentru a avea o astfel de 
alternativă cel puţin pentru o perioadă, până când întregul sistem (informativ, n.r.) va fi modernizat. Sunt deja 
700.000 persoane contribuabili care au deja acest SPV (Spaţiu privat virtual). La începutul lui 2018, în prima parte 
a anului, erau undeva la 5%. A crescut foarte mult acest număr. Pe de-o parte este vorba despre sistemul 
informatic. Pe de altă parte, este şi vorba de accesul anumitor contribuabili la un astfel de mijloc modern de 
comunicare. Pentru care situaţie, luăm în calcul inclusiv acceptarea depunerii Declaraţiei Unice pe format hârtie 
pentru o perioadă de timp, până când lucrurile se reglează definitiv, cel puţin până la finalul anului”, a declarat 
ministrul Finanţelor la finalul şedinţei de Guvern în care a fost adoptată măsura privind amnistia la plata 
contribuţiei de sănătate pentru o anumită categorie de persoane fizice. 
Ministerul Finanţelor a anunţat, săptămâna trecută, că, pentru venitul realizat în perioadele fiscale cuprinse între 
1 iulie 2015 şi 31 decembrie 2017, a fost identificat un număr de aproximativ 600.000 de contribuabili pentru care 
s-au generat sau urmează a se genera decizii de impunere anuală pentru stabilirea contribuţiei de asigurări sociale 
de sănătate (CASS) datorată la nivelul salariului de bază minim brut pe ţară, deşi aceştia au realizat venituri sub 
acest nivel. Valoarea totală a contribuţiei de asigurări sociale de sănătate datorată de aceste persoane pentru 
perioada precizată este de circa 1.035 milioane lei, sumă care urmează să facă obiectul amnistiei, preciza 
instituţia. 
Persoanele fizice care au optat pentru plata CASS şi pentru care Fiscul a emis decizie de impunere nu vor beneficia 
de anularea plăţilor. 
Potrivit ministrului Finanţelor, cei care au plătit deja CASS în urma emiterii şi primirii deciziilor de impunere de la 
ANAF îşi pot recupera sumele plătite în baza unei solicitări care poate fi transmisă fie prin Spaţiul Virtual fie printr-
o cerere scrisă. Sumele pot rămâne, însă, şi la nivelul statului pentru fi compensate cu datorii viitoare ale 
respectivilor contribuabili. 
Începând cu data de 1 ianuarie 2018 s-a trecut de la sistemul de stabilire a contribuţiei de asigurări sociale de 
sănătate de către organul fiscal competent prin decizii de impunere, la sistemul de autoimpunere (calculul 
contribuţiei de asigurări sociale de sănătate se efectuează de către contribuabil - persoană fizică prin declaraţia 
unică), iar contribuţia se datorează numai de către persoanele fizice care realizează venituri de cel puţin 12 salarii 
minime brute pe ţară. Persoanele care realizează venituri sub acest nivel, precum şi persoanele care nu realizează 
venituri, pot opta pentru plata contribuţiei de asigurări sociale de sănătate, pentru dobândirea calităţii de 
asigurat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiectul care permite mamelor să aibă şi indemnizaţii şi alte venituri, depus la Camera Deputaţilor/ Ce 
conţine 
Proiectul de lege iniţiat de Liviu Dragnea şi depus marţi la Camera Deputaţilor prevede că mamele care primesc 
indemnizaţie pentru creşterea copilului vor putea realiza şi venituri din activităţi independente. Iniţiativa este 
semnată şi de deputaţii Alfred Simonis şi Lia Olguţa Vasilescu. 
Astfel, plata indemnizaţiei pentru creşterea copilului nu se suspendă în cazul în care persoana îndreptăţită 
realizează venituri din activităţi independente, din drepturi de proprietate intelectuală şi din activităţi agricole, 
silvicultură şi piscicultură definite la art. 67, art 70 şi art. 103 din Legea 227/2015. 
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În ceea ce priveşte impactul bugetar al schimbărilor preconizate, „nu se vor înregistra creşteri ale cheltuielilor 
bugetare, menţinându-se aceleaşi drepturi, însă vor fi colectate unele venituri la bugetul de stat şi pot fi atrase 
fonduri europene”, potrivit expunerii de motive a proiectului. 
De asemenea, pentru aplicarea prevederilor proiectului de act normativ „după adoptarea acestei legi, va fi 
necesară modificarea Hotărârii Guvernului nr. 52/2011 pentru aprobarea Normelor metodologice de aplicare a 
Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 111/2010 privind concediul şi indemnizaţia pentru creşterea copiilor, cu 
modificările şi completările ulterioare”, conform sursei citate. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a scris, marţi, pe Facebook că a depus acest proiect pentru a 
permite mamelor aflate în concediu de maternitate să aibă şi venituri din activităţi independente sau drepturi de 
autor. 
"Săptămâna trecută am primit un mesaj care îmi semnala faptul că actualele reglementări legislative nu permit 
mămicilor să aibă alte venituri decât cele din indemnizaţia de creştere a copilului. După ce am verificat şi am 
constatat că există această piedică, am rugat-o pe Olguţa Vasilescu să semneze alături de mine rapid iniţiativa de 
modificare a acestei legi. Astăzi am depus la Parlament şi acest proiect care permite mămicilor aflate în concediu 
de maternitate să aibă şi venituri din activităţi independente sau drepturi de autor. Mulţumesc celor care ne-au 
atras atenţia ca să putem interveni rapid şi să îndreptăm situaţia. Nimeni nu este perfect, noi aşa am gândit legea, 
am dublat alocaţiile pentru copii, dar asta ne-a scăpat", a afirmat Liviu Dragnea, în postare de pe Facebook. 
Liderul PSD a adăugat că speră ca de această dată "PNL şi Iohannis să nu aplice blocajul cu care ne-au obişnuit în 
ultimii doi ani, atacând orice proiect al nostru la CCR". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul va creşte la 3.000 de euro pe hectar SUBVENŢIA pentru agricultorii care cultivă usturoi 
Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, că Guvernul majorează subvenţiile pentru agricultorii care cultivă usturoi de la 
1000 euro la 3000 de euro pe hectar. Premierul a precizat că va fi prelungit cu două săptămâni, până la 15 iunie, 
termenul de valorificare a producţiei pentru programul de tomate. 
„În fiecare judeţ în care am fost în ultima perioadă m-am întâlnit cu oameni care lucrează pământul sau dezvoltă 
mici afaceri în sectorul agricol. Am discutat despre cum poate Guvernul României să sprijine în continuare acest 
domeniu foarte important. Astăzi venim cu măsuri de îmbunătăţire a două programe apreciate de agricultori. 
Vom creşte considerabil sprijinul pentru agricultorii care cultivă usturoi, de la 1.000 de euro pe hectar la 3.000 de 
euro pe hectar, aşadar o creştere de 300%. Susţinem astfel menţinerea acestei culturi cu tradiţie precum şi 
înfiinţarea de noi suprafeţe care să asigure pe piaţă produse româneşti de calitate”, a declarat Viorica Dăncilă, la 
începutul şedinţei de marţi a Guvernului. 
Premierul a adăugat că şi termenul de valorificare a producţiei din programul de tomate s-a majorat cu două 
săptămâni, respectiv până pe 15 iunie. 
„De asemenea, pentru producătorii agricoli susţinuţi prin programul de tomate vom prelungi cu două săptămâni, 
respectiv până la 15 iunie 2019 termenul de valorificare a producţiei, luăm aceste decizii pentru a veni în sprijinul 
producătorilor iar în cazul tomatelor ţinem cont de fenomenele meteorologice nefavorabile din această 
primăvară. Programul de sprijin pentru tomate cultivate în sere sau solarii se află în al treilea an de implementare 
asigurându-se astfel necesarul de consum intern de tomate de calitate începând cu luna mai până în luna 
decembrie”, a conchis Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dancila se lauda iar cu economia si salariile romanilor care cresc ca Fat Frumos. Insa datele o contrazic 
Premierul Viorica Dancila s-a laudat, din nou, in sedinta de guvern de marti, cu cresterile salariale ale romanilor si 
cu economia care isi continua ritmul de crestere ridicat. 
De altfel, in fiecare luna, dupa ce INS da publicitatii rezultatele economice, Dancila ne-a obisnuit sa anunte in 
sedinta Executivului ca romanii o duc din ce in ce mai bine datorita programului de guvernare PSD-ALDE. 
Acum, premierul a spus ca romanii au castigat in luna martie in medie cu 13,5% mai mult fata de aceeasi luna a 
anului trecut si cu 50% mai mult fata de luna martie 2016. 
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"In luna martie, castigul salarial mediu net a depasit 3.000 lei, iar castigul salarial mediu brut a depasit 5.000 lei. 
Asta inseamna ca romanii castiga in medie cu 13,5% mai mult fata de aceeasi luna a anului trecut si cu 50% mai 
mult fata de luna martie 2016. 
Aceste cresteri salariale sunt inregistrate atat in sectorul public, cat si in sectorul privat, ceea ce arata ca 
economia merge bine si ca masurile luate de guvern au produs rezultatele asteptate de cetateni", s-a laudat 
Dancila. 
Potrivit acesteia, cele mai importante majorari salariale s-au inregistrat in sectorul constructiilor, unde in primele 
trei luni s-a inregistrat o crestere cu 32,2% a salariului mediu net. 
"Cresteri semnificative s-au inregistrat in sectorul constructiilor, unde salariul minim s-a stabilit conform acordului 
incheiat intre Guvernul Romaniei si patronatul in constructii la 3.000 lei. In acest sector, in primele trei luni ale 
acestui an, castigul mediu net a crescut cu 32,2%. Sunt cifre care arata ca romanii realizeaza venituri din ce in ce 
mai mari, ca urmare a aplicarii programului de guvernare", a sustinut Dancila. 
Dancila spune ca economia e pe un trend ascendent 
Premierul s-a laudat si cu economia Romaniei care, afirma ea, se afla pe un trend ascendent si va continua ritmul 
de crestere ridicat. 
"INS a publicat ieri primele rezultate privind activitatea economica din luna martie si trimestrul I al acestui an. As 
dori sa punctez cateva date care dovedesc faptul ca economia Romaniei se afla pe un trend ascendent si va 
continua ritmul de crestere ridicat. Cifra de afaceri din industrie s-a majorat in luna martie cu 4,6% fata de aceeasi 
luna a anului trecut, ceea ce a facut ca in trimestrul I cresterea acestui indicator relevant pentru sustenabilitatea 
cresterii economice sa fie de 6,6%", a declarat premierul. 
Dancila considera ca estimarile reprezentantilor Opozitiei cu privire la evolutia economica sunt prapastioase si 
spune ca sunt infirmate de cifrele oficiale si de institutiile cu credibilitate in domeniu. 
"Comentariile alarmiste si estimarile prapastioase ale unor reprezentanti ai Opozitiei cu privire la evolutia 
economica a Romaniei sunt infirmate atat de cifrele oficiale, cat si de institutiile cu credibilitate in domeniu. 
Recent, agentia Fitch Ratings a recomandat ratingul de tara si perspectiva stabila a Romaniei, dupa ce in luna 
martie o alta agentie de prestigiu a luat o decizie similara. 
Sunt confirmari importante in efortul Guvernului de a asigura stabilitatea macroeconomice cu impact asupra 
cresterii nivelului de incredere a investitorilor in economia Romaniei si competitivitatii firmelor cu capital 
romanesc. Anul 2019 va fi anul investitiilor", a completat Viorica Dancila. 
Dar ce spune Fitch si nu spune Dancila 
Insa, cu toate ca Dancila se lauda ca Fitch Ratings a confirmat ratingul Romaniei, uita sa spuna si ca agentia a 
avertizat cu privire la cresterea salariilor si estimarile nerealiste ale Guvernului. 
Bugetul Guvernului pe 2019 prevede reducerea deficitului general guvernamental la 2,8% din PIB, de la 3% din PIB 
in 2018 (fata de un nivel mediu de 1,9% din PIB la alte state din categoria "BBB") . Totusi, proiectata crestere a 
veniturilor (15,7%) pare extrem de optimista, deoarece Fitch crede ca se bazeaza pe estimari macroeconomice 
nerealiste privind consumul, inclusiv o crestere de peste 3% a ratei angajarii in sectorul privat (fata de un avans de 
1,7% in 2018). 
In absenta reformelor pentru cresterea veniturilor, Fitch estimeaza adancirea deficitului bugetar la 4% din PIB in 
2020, ceea ce ar majora nivelul datoriei publice ca procent din PIB la 37,9%, de la 35% in 2018, desi inca este usor 
sub nivelul mediu de 38,8% proiectat pentru alte state din categoria "BBB". 
Scumpirile anuleaza cresterile salariale 
Totodata, cresterile salariale cu care se lauda Dancila sunt anulate de scumpirile repetate. Inflatia creste de la o 
luna la alta si previziunile pentru perioada urmatoare nu sunt deloc optimiste. 
Chiar si Comisia Nationala de Prognoza (CNP) si-a revizuit estimarile in crestere. Mai exact, potrivit noilor date, la 
sfarsitul anului inflatia va fi de 3,2%, iar cursul va urca la 4,74 lei/euro. 
Iar toate acestea, spun analistii, vor produce nenumarate efecte negative in lant: cresteri de preturi, putere de 
cumparare in scadere, presiuni ale angajatilor din privat asupra angajatorilor sa le mareasca salariile, ROBOR si 
IRCC in crestere, deficit comercial majorat. 
 (Sursa: ziare.com) 
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 Datoria externă totală a României a crescut cu 397 milioane euro în primele trei luni din 2019 
Datoria externă totală a României a crescut cu 397 milioane euro în primele trei luni, la 99,814 miliarde euro, 
potrivit datelor publicate marţi de Banca Naţională a României (BNR). 
În 31 decembrie 2018, datoria externă totală era de 99,417 miliarde euro, potrivit datelor BNR. În perioada 
ianuarie - martie 2019, datoria externă totală a crescut cu 397 milioane euro. 
Din total, datoria externă pe termen lung a însumat 67,427 miliarde euro la 31 martie 2019 (67,6% din totalul 
datoriei externe), în scădere cu 0,8% faţă de 31 decembrie 2018. 
Totodată, datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 31 martie 2019 nivelul de 32,387 miliarde euro (32,4% 
din totalul datoriei externe), în creştere cu 3% faţă de 31 decembrie 2018. 
Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 15,6% în perioada ianuarie - martie 2019, comparativ cu 
21,2% în anul 2018. Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 martie 2019 a fost de 4,6 luni, în 
comparaţie cu 4,9 luni la 31 decembrie 2018. 
Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu rezervele valutare la 
BNR la 31 martie 2019 a fost de 70%, comparativ cu 74,3% la 31 decembrie 2018. 
(Sursa: News.ro) 
 

 O nouă şedinţă a plenului CSM, miercuri. Pe ordinea de zi e iar numirea şefului Inspecţiei Judiciare 
Plenul CSM e programat să se întrunească din nou miercuri, la ora 13.00, după ce marţi nu a fost cvorum. Pe 
ordinea de zi se află validarea rezultatelor concursului pentru numirea şefului Inspecţiei Judiciare, dar organizarea 
concursului pentru numirea noului şef al Secţiei de anchetă. 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii este programat să se reunească în şedinţă miercuri, la ora 13.00, 
potrivit ordinii de zi publicate pe site-ul instituţiei. 
Al treilea punct al ordinii de zi a şedinţei îl reprezintă validarea rezultatelor concursului pentru numirea lui Lucian 
Netejoru în funcţia de şef al Inspecţiei Judiciare. 
Netejoru a obţinut, la concursul din martie susţinut în faţa comisiei CSM, un nou mandat, el fiind şi singurul 
candidat. Judecătorul Lucian Netejoru a obţinut încă un mandat la şefia Inspecţiei Judiciare, în urma concursului 
organizat pe 28 martie de Consiliul Superior al Magistraturii, el fiind unicul concurent. Lucian Netejoru a obţinut 
postul de inspector-şef al Inspecţiei Judiciare cu punctajul maxim de 100 de puncte. Netejoru a obţinut, astfel, un 
mandat de încă trei ani la conducerea secţiei, după ce a susţinut interviul în faţa şefei CSM, Lia Savonea, care a 
condus comisia din care au mai făcut parte Evelina Oprina, Victor Alistar, Andreea Chiş şi Florin Deac. Mandatul lui 
Lucian Netejoru la Inspecţia Judiciară s-a încheiat pe 1 septembrie anul trecut, însă din acel moment, el a condus 
instituţia ca interimar. 
Al patrulea punct de pe ordinea de zi a şedinţei plenului îl reprezintă organizarea concursului pentru numirea în 
funcţia de procuror şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, din cadrul Parchetului General, 
după ce actualul şef, Gheorghe Stan, a fost numit judecător la CCR. 
Discuţia va avea loc după ce Camera Deputaţilor a votat, în urmă cu o săptămână, pentru numirea lui Gheorghe 
Stan, şef al Secţiei de Investigaţie a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), în funcţia de judecător al Curţii Constituţionale 
a României. Gheorghe Stan a fost ales cu 174 de voturi, detronându-i pe Ioan Cupşa, propus de PNL, care a 
obţinut 63 de voturi, şi pe Vlad Ştefan, propus de USR, care a obţinut doar 25 de voturi „pentru”. Înainte de a 
deţine şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan a fost adjunctul lui Lucian Netejoru la conducerea 
Inspecţiei Judiciare. 
Un alt punct de pe ordinea de zi îl reprezintă, totodată, suplimentarea numărului de posturi din cadrul Secţiei 
pentru investigarea infracţiunilor din justiţie. 
Iniţial, şedinţa plenului CSM a fost programată pentru marţi, 14 mai, însă nu a fost întrunit cvorumul legal de 
prezenţă astfel că ea a fost amânată pentru miercuri. De la şedinţa de marţi au lipsit Tatiana Toader, care e 
concediu postnatal, Andrea Chis, care e în delegaţie la Luxembourg şi Romeo Chelaru, care avea concediu aprobat 
mai demult, potrivit reprezentanţilor CSM, dar şi procurorii Cristian Ban şi Florin Deac. Cvorumul de şedinţă este 
de 15 membri. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Carmen Dan, pregătit să sesizeze Parchetul împotriva demonstranţilor anti-PSD: Din anii '90 nu am 
mai întâlnit manifestaţii şi contramanifestaţii în acelaşi loc 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a anunţat marţi, la Oradea, că structurile de poliţie şi de jandarmerie identifică 
persoane şi ”vizualizează imaginile” pe care le deţin de la mitingurile PSD pentru sesizarea Parchetului, motivând 
că s-a depăşit planul contravenţional şi s-a trecut în cel penal. 
"Aş putea spune chiar că, dacă facem o statistică, din anii '90 nu au mai fost cazuri în care să întâlnim manifestaţii 
şi contramanifestaţii în acelaşi loc”, a spus Carmen Dan, cu privire la contramanifestaţiile de la mitingurile PSD, 
marţi, într-o conferinţă de presă susţinută la Oradea, după o şedinţă cu şefii inspectoratelor din subordine. 
Ea a deplâns escaldarea violenţei din campania pentru alegerile europarlamentare şi a spus că nu este dispusă să 
tolereze niciun fel de violenţă, atrângând atenţia că de la violenţă verbală la cea fizică este doar un pas. 
”Nu cred că există nicăieri în Europa, pentru că tot vorbim de nişte alegeri parlamentare de nivel european, o 
viziune în care să se încurajeze violenţa şi modul acesta de exprimare agresivă în campaniile electorale. Eu vreau, 
şi fac şi pe această cale un apel, să conştientizeze cei care gândesc că în acest fel se pot manifesta, că de la 
violenţă verbală la violenţă fizică este doar un pas. Iar eu nu am de gând, prin structurile care mă reprezintă să 
încurajez, sub nicio formă, acest lucru. Tocmai de aceea, legea manifestaţiilor publice vorbeşte foarte clar în 
sensul interzicerii unor manifestări suburbane tocmai pentru a se evita orice risc în planul violenţei”, a spus 
Carmen Dan. 
Ea a anunţat că structurile de poliţie şi jandarmerie din subordine fac în acest moment o evaluare, că identifică 
persoane şi ”vizualizează” imaginile, în sensul sancţionării infracţiunii de tulburare a liniştii şi ordinii publice, şi a 
anunţat că va sesiza Parchetul, pentru că s-a depăşit ”planul contravenţional” şi s-a trecut în cel penal. 
”Este motivul pentru care, în acest moment, atât structurile de poliţie cât şi structurile de jandarmerie fac o 
evaluare serioasă, cele care vor interveni, identifică persoane, vizualizează imaginile pe care le deţinem pentru a 
putea face ceea ce dispune inclusiv Codul penal (...) atunci când reglementează infracţiunea de tulburare a liniştii 
şi ordinii publice. Vor face demersul legal de a se sesiza din oficiu, de a sesiza Parchetul competent, deoarece cred 
că este evident pentru toată lumea că am depăşit planul contravenţional şi am trecut în cel penal. Este motivul 
pentru care am solicitat rigoare în aplicarea legii, transparenţă şi exigenţă totodată tuturor structurilor care au 
competenţe în planul ordinii publice”, a anunţat Carmen Dan. 
Ea a explicat că nu este nevoie să existe victime ale agresiunilor pentru deschiderea unei investigaţii penale şi a 
spus că se aşteaptă să aibă sprijinul procurorilor. 
”Pentru infracţiunea enunţată, eu cred că trebuie ca toată lumea să conştientizeze că valoarea socială pe care o 
ocrotim este ordinea publică şi eu nu vreau să ajungem să avem victimele agresiunilor pentru a fi necesar să 
deschidem o investigaţie penală. Sunt convinsă că şi Parchetele vor gândi în sensul acesta şi aştept să avem o 
bună comunicare instituţională”, a mai spus ministrul Dan. 
”Asistăm la acutizarea unor atitudini agresive şi faptul acesta ne determină şi pe noi să tratăm cu toată exigenţa 
aceste abordări şi vreau să anunţ că vom fi foarte hotărâţi să sesizăm orice încălcare a legii de fiecare dată când 
vom constata că am depăşit acest plan al exprimării într-un mod civilizat, autorizat şi legal”, a conchis ministrul de 
Interne care a dat asigurări că jandarmeria va sprijini orice partid politic ”să-şi desfăşoare campania electorală în 
limitele legii.” 
PSD a organizat, joia trecută, la Iaşi un miting, cu ocazia celebrării Zilei Europei. Manifestaţia a avut loc în aceeaşi 
zi cu Summitul liderilor UE de la Sibiu. Liviu Dragnea a afirmat, după ce dintre simpatizanţii PSD s-au auzit câteva 
huiduieli, spunând că „derbedeii” umblă pentru că PSD e cel mai mare partid, dar cei mai mulţi se uită la măsurile 
luate. 
Ulterior, Liviu Dragnea a acuzat că în locul unde erau manifestaţiile împotriva PSD au fost găsite jointuri, spunând 
că a rămas şocat cum nişte tineri cu ochii injectaţi au luat un om bătrân la bătaie. Liderul social-democrat a 
adăugat că erau bătăuşi la mitingurile partidului, în spatele cărora se ascund Klaus Iohannis şi PNL. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Radu Mazăre va fi extrădat. Fostul primar a cerut azil la Înaltul Comisariat ONU pentru Refugiaţi 
Radu Mazăre va fi extrădat, anunţă L'Express de Madagascar, citând afirmaţiile ministrului Justiţiei din această 
ţară. Jean Jaques Randrianasolo a subliniat că această persoană condamnată va fi deferită justiţiei române, 
consemmnează publicaţia citată de News.ro. 
De asemenea, publicaţia susţine că Mazăre ar fi cerut azil în Madagascar, iar protecţia sa ar ţine de competenţa 
Înaltului Comisariat ONU pentru Refugiaţi. 
Surse ONU au declarat pentru L'Express de Madagascar, că "acest om are dreptul să aştepte răspunsul la 
solicitarea sa, care va fi examinată de Înalta Curte de Justiţie la 21 ianuarie 2020". 
"În acest interval, nu îl putem forţa să părăsească ţara în care a cerut azil", au mai spus aceleaşi surse. 
Ministrul Justiţiei Ana Birchall a anunţat că dosarul de extrădare a lui Radu Mazăre a fost predat luni autorităţilor 
competente din Madagascar: "Astăzi, 13 mai, dosarul de extrădare a domnului Radu Ştefan Mazăre a fost predat 
autorităţilor competente din Republica Madagascar. La ora 8:00, dosarul a fost predat Ministerului Afacerilor 
Externe, iar la ora 9:00 a fost predat Ministerului Justiţiei din Republica Madagascar. Dosarul cuprinde cererea de 
extrădare, precum şi toate documentele transmise de instanţele competente din ţara noastră, atât în limba 
română, cât şi traduse autorizat în limba franceză. Astfel, Ministerul Justiţiei din România şi-a îndeplinit obligaţia 
legală în conformitate cu atribuţiile conferite de Legea 302 din 2004 privind cooperarea judiciară internaţională în 
materie penală.” 
Radu Mazăre, condamnat la 9 ani de închisoare, a fost arestat în 8 mai, pentru şase zile. 
 (Sursa: Newsro) 
 

 Mutarea ambasadei României de la Tel Aviv | Liviu Dragnea cere diplomaţilor palestinieni de la Bucureşti să 
revină URGENT asupra afirmaţiilor 
Liviu Dragnea a solicitat ambasadei Palestinei în România să revină urgent asupra faptului că liderul PSD ar fi dat 
asigurări oficialului străin că ţara noastră nu va muta ambasada României de la Tel Aviv la Ierusalim. El a precizat 
că declaraţia acestuia nu reflectă discuţiile purtate luni. 
„Am citit şi eu declaraţiile ambasadorului palestinian în urma întâlnirii pe care am avut-o ieri cu domnia sa. Sub 
nicio formă nu reflectă discuţiile purtate ieri. Am spus clar ce am afirmat şi public de nenumărate ori: Ministerul 
Afacerilor Externe a finalizat analiza privind o eventuală relocare a Ambasadei României în statul Israel. Ulterior, 
documentul a fost înaintat spre aprobare instituţiilor cu atribuţii în domeniul politicii externe şi securităţii 
naţionale. Având în vedere cele mai recente evoluţii din Procesul de Pace din Orientul Mijlociu, analiza se află într-
un proces continuu de actualizare”, a transmis, marţi, Liviu Dragnea, la solicitarea MEDIAFAX. 
Liderul social-democrat a precizat că orice decizie legată de o posibilă mutare a ambasadei României din Israel 
trebuie să se bazeze pe prevederile Constituţiei şi să respecte prevederile dreptului internaţional. 
„Cu toate acestea, având în vedere că este de dorit o soluţie consensuală la nivel instituţional, orice decizie va 
trebui să se bazeze atât pe prevederile constituţionale, dar şi pe respectarea prevederilor dreptului internaţional. 
Am solicitat astăzi ambasadei Palestinei, prin intermediul cabinetului meu, să revină de urgenţă asupra celor 
prezentate public, pentru că nu au nicio legătură cu ceea ce s-a discutat”, a conchis Dragnea. 
Reacţia acestuia vine după ce ambasada Palestinei la Bucureşti a anunţat, după întâlnirea de luni la Parlament 
între ambasadorul Fuad Kokaly şi preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, că decizia lui Dragnea este că 
Guvernul României nu va muta ambasada României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ambasada Palestinei a mai spus că, în cadrul întrevederii, Liviu Dragnea a dat asigurări că susţine cooperarea 
bilaterală dintre cele două state şi chiar doreşte să identifice noi zone de interes comun, având în vedere relaţia 
indisolubilă şi de lungă durată pe care cele două state o împărtăşesc alături de popoarele lor. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat anul trecut, în luna aprilie, că Guvernul a adoptat un memorandum prin 
care se decide începerea procedurilor pentru mutarea efectivă a ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. Pe 25 
martie el a spus că că este necesară o discuţie pe această temă în Consiliul Suprem de Apărare a Ţării şi luată o 
decizie. 
În luna martie, premierul Viorica Dăncilă a anunţat, în timp se afla într-o vizită în SUA, că după finalizarea analizei 
„şi în deplin consens”, România îşi va muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
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Ulterior, şeful Executivului a revenit asupra declaraţiei, spunând că a fost doar o opinie personală,, precizând că 
toate procedurile constituţionale trebuie îndeplinite în acest sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Decizie de ultimă oră a BEC: Trei buletine, trei urne 
Decizie de ultimă oră privind alegerile europarlamentare și referendumul de pe 26 mai. Biroul Electoral Central a 
hotărât că românii vor primi trei buletine de vot, iar în fiecare secţie vor fi câte trei urne. 
Organizarea pentru alegerile de pe 26 mai va fi diferită faţă de cum s-au desfăşurat scrutinele anterioare. Să luăm 
un exemplu concret. Un cetăţean care se va prezenta la secţia de votare va primi trei buletine de vot. 
Unul, ştim deja, pentru europarlamentare, pe care poate ştampila partidul ai cărui cadidați îi vrea în Parlamentul 
European. Pe lângă acesta, va mai mai primi încă două buletine pentru referendum. 
Primul buletin pentru referendum va cuprinde întrebarea „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii 
pentru infracţiuni de corupţie?”, iar celălalt pentru a doua întrebare stabilită de preşedintele Klaus 
Iohannis: „Sunteţi de acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a Ordonanţelor de Urgenţă în domeniul 
infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca direct Ordonanţele la 
Curtea Constituţională?”. 
Introducerea unui buletin de vot în altă urnă decât cea destinată, nu atrage nulitatea acesteia, se precizează în 
decizia BEC. 
Secţiile de votare din ţară vor avea o singură urnă specială. În aceasta vor fi introduse atât buletinul de vot de la 
alegerile pentru Parlamentul European, cât şi buletinele de la referendum, urmând a fi separate după deschiderea 
urnelor. 
Alegătorii comunitari nu pot vota pentru referendumul naţional din data de 26 mai. Potrivit legii, prin alegător 
comunitar se înţelege orice cetăţean al unui stat membru al Uniunii Europene, altul decât România, care are 
dreptul de a alege în România pentru Parlamentul European, având domiciliul sau reşedinţa în ţara noastră. 
Totodată, alegătorii care au optat şi şi-au exercitat dreptul de vot la alegerile din data de 26 mai pentru un singur 
scrutin şi cărora li s-a aplicat pe actul de identitate timbrul autocolant sau, după caz, ştampila cu menţiunea 
"VOTAT" şi data scrutinului vor mai putea să îşi exercite dreptul de vot pentru scrutinul la care nu au optat iniţial, 
în data de 26 mai, până la ora 21,00, ora închiderii secţiilor de votare. 
Dacă cetăţeanul se află în localitatea de domiciliu, el va vota la aceeaşi secţie de votare, caz în care va semna pe 
lista electorală permanentă corespunzătoare scrutinului pentru care nu a optat iniţial, pe locul de semnătură 
barat anterior, preşedintele urmând a scrie în dreptul acestuia menţiunea 'revenire', să semneze şi să aplice 
ştampila de control a secţiei de votare. În cazul în care alegătorul nu se află în localitatea de domiciliu, acesta va fi 
înscris în lista electorală suplimentară corespunzătoare scrutinului pentru care iniţial nu a optat, de la secţia de 
votare unde se prezintă, se arată în decizia BEC. 
Alegătorilor le este interzis să părăsească localul secţiei de votare cu buletine de vot. 
Cererile pentru urna specială, indiferent dacă sunt pentru alegerile europarlamentare sau pentru referendumul 
naţional, se fac în termenul prevăzut de art. 47 alin. (1) din Legea nr. 33/2007 privind organizarea şi desfăşurarea 
alegerilor pentru Parlamentul European. Potrivit legii, pentru alegătorii netransportabili din motive de boală sau 
invaliditate, preşedintele biroului electoral al secţiei de votare poate aproba, la cererea scrisă a acestora, depusă 
cel mai târziu în preziua alegerilor, însoţită de copii ale unor acte medicale sau alte acte oficiale din care să rezulte 
că persoanele respective sunt netransportabile, ca o echipă formată din cel puţin 2 membri ai biroului electoral să 
se deplaseze cu o urnă specială şi cu materialul necesar votării la locul unde se află alegătorul. 
Echipa care se deplasează cu urna specială va lua buletine de vot, atât pentru alegerile europarlamentare, cât şi 
pentru referendum, corespunzătoare cererilor aprobate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Firea anunţă că a aprobat mitingurile PSD, USR şi PNL: În calitate de primar general mi-aş dori ca 
manifestaţiile să fie paşnice 
Gabriela Firea a declarat, marţi, că a aprobat în calitate de primar general mitingurile PNL, USR şi PSD, care vor 
avea loc în această lună în Capitală, subliniind că îşi doreşte ca evenimentele să fie paşnice. 
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„Vedem în ultima perioadă că valul de violenţă creşte şi nu e de bun augur. (...) Legat de manifestaţii - ca primar 
general mi-aş dori ca cele ce se vor organiza la Bucureşti în zilele următoare să fie toate evenimente paşnice, aşa 
cum au fost asumate de organizatori. Pe 18 mai s-a aprobat deja în comisia de la PMB şi am semnat şi eu 
protocolul - un miting al PNL în Piaţa Victoriei. Pe 24 mai, o manifestare organizată de USR, în Parcul Izvor. Şi 
săptămâna viitoare va fi organizat un eveniment şi de către PSD. Ca primar general am aprobat toate 
evenimentele publice, conform Legii 50, care se vor desfăşura în Bucureşti”, a declarat primarul Capitalei, Gabriela 
Firea, la RomâniaTV. 
Primarul general a mai subliniat că face apel la toţi cei care vor participa la mitinguri să nu creeze „lupte de 
stradă”. 
La mitingul PNL va fi prezent şi preşedintele Klaus Iohannis, măsurile de siguranţă fiind, astfel, sporite. 
Carmen Dan, a anunţat marţi că structurile de poliţie şi de jandarmerie identifică persoanele violente de la 
mitingurile PSD, fiind „vizualizate imaginile”. Ministrul a explicat că nu este nevoie să existe victime ale 
agresiunilor pentru deschiderea unei investigaţii penale şi a spus că se aşteaptă să aibă sprijinul procurorilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codrin Ştefănescu: PSD vrea un miting uriaş la Romexpo, pe 21 mai, unde să participe 120.000 de persoane 
Social-democraţii ar vrea să organizaze un miting la Romexpo pe data de 21 mai, la care să participe 120.000 de 
persoane din judeţele din sudul ţării a declarat, pentru MEDIAFAX, secretarul general al PSD Codrin Ştefănescu, 
precizând că partidul va avea sigur un miting şi duminică la Târgovişte. 
„În principiu vom organiza un miting săptămâna viitoare. Nu e bătut în cuie. Vom decide mâine (miercuri - n.r.). 
Rămâne bătut în cuie cel de la Târgovişte de duminică. Maine decidem dacă facem mitingul de miercuri. Dacă îl 
facem, vor fi în jur de 120.000 de participanţi numai de aici din judeţele din sud la Romexpo”, a afirmat Codrin 
Ştefănescu, marţi, pentru MEDIAFAX. 
Acesta a precizat că, în cazul în care analizele de campanie ale partidului vor arăta că nu este oportună o 
manifestaţie la Bucureşti, atunci social-democraţii vor renunţa la idee. O decizie clară va fi luată şi anunţată 
miercuri, a adăugat Ştefănescu. 
„Varianta B, este foarte posibil ca mâine, făcând analizele noastre de campanie, să decidem că nu este oportun să 
ne mobilizăm atât de mulţi oameni la acest miting. Mâine (miercuri - n.r.) vom face o declaraţie în sensul ăsta. 
Toate judeţele din sud sunt pregătite pentru acest miting mare, care este singurul incert”, a conchis secretarul 
general al PSD. 
PSD a avut mitinguri, săptămâna trecută, la Iaşi şi Galaţi. Manifestaţia de la Iaşi de joia trecută a avut loc cu ocazia 
Zilei Europei şi în aceeaşi zi cu Summitul liderilor UE de la Sibiu. La mitingul PSD de, sâmbătă, la Galaţi, a participat 
şi premierul Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Sănătăţii, despre legea vaccinării: În actul normativ ar trebui introdus cuvântul „obligativitate” 
Ministrul Sorina Pintea a precizat, marţi, că încă sunt discuţii privind o lege a vaccinării însă, pentru a fi adoptată, 
e nevoie de un consens. Totodată, Pintea consideră că în conţinutul actului normativ ar trebui să fie introdus 
cuvântul „obligativitate”. 
În contextul unei întârzieri privind adoptarea unei legi a vaccinării, ministrul a precizat că „nu neapărat 
parlamentarii PSD nu sunt de acord”. Ea a menţionat în acelaşi sens faptul că această lege a vaccinării este una cu 
un impact extrem de mare, acesta fiind şi motivul pentru care procesul adoptării este îngreunat. 
„Am vorbit cu colegii din PSD, dar fiind o lege cu impact atât de mare, cred că se procedează corect. Pentru a 
putea adopta o astfel de lege e nevoie de un consens. Este o lege care va afecta sănătatea publică. Deocamdată, 
în Comisia de Sănătate există încă multe discuţii, şi să stiţi că nu neapărat parlamentarii PSD nu sunt de acord”, a 
spus ministrul. 
Sorina Pintea a declarat în cadrul conferinţei şi faptul că panourile mari antivaccinare vizibile în multe puncte din 
ţară „nu ar avea ce căuta acolo”. 
„Venind de exemplu de la Braşov, pe Valea Prahovei, o să vedeţi panouri mari antivaccinare. Nu ar avea ce căuta 
acolo. Cred ca ar trebui cu toţii să facem o campanie anti-antivaccinare”, informează ministrul. 
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Ea a spus că responsabile de panourile publicitare cu mesaje antivaccinare în diferite zone din ţară sunt 
autorităţile locale şi judeţene. 
„Nu cunosc exact cronologia, cine trebuie să tragă la răspundere autorităţile statului care nu-şi fac datoria. Nu 
cunosc această cronologie, eu doar am constatat. Ca ministru al Sănătăţii, nu mă simt confortabil când merg şi văd 
panouri antivaccinare, ştiind ce probleme sunt. (...) Am înştiinţat autorităţile judeţene şi locale de prezenţa acelor 
panouri”, a explicat Pintea. 
În contextul legii vaccinării, ea a precizat că este esenţială prezenţa cuvântului „obligativitate” în text, altfel 
problemele vor rămâne nerezolvate. 
„Părerea mea personală este că e nevoie să avem în lege cuvântul „obligativitate”, pentru că dacă nu avem 
această sintagmă, nu vom rezolva problema. Discuţiile sunt între obligativitatea vaccinării şi obligativitatea 
informării”, a mai spus Sorina Pintea. 
Ministrul a concluzionat spunând că principala problemă la ora actuală este dată de faptul sunt în continuare 
copiii nevaccinaţi, acesta fiind şi motivul deceselor înregistrate, şi nu absenţa unei legi a vaccinării. 
„Nu cred că putem pune aşa problema. Copiii au murit pentru că nu au fost vaccinaţi, nu din cauză că nu există 
legea vaccinării. Şi pot să vă spun şi de ce. Am început împreună cu OMS şi UNICEF o campanie de vaccinare în 
regiunile sărace ale României. Am început anul trecut, anul acesta prima acţiune a fost la Ţăndărei. Vreau să vă 
spun că dacă nu facem acest tip de campanii în acele zone, nu va conta că avem sau nu legea vaccinării”, a 
precizat ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pasajul Centurii Bucureşti: Guvernul declanşează procedura de expropriere a imobilelor situate în zona 
lucrărilor 
Executivul a adoptat, marţi, o hotărâre care prevede declanşarea procedurilor de expropiere a 127 de imobile 
proprietăţi private, situate în zona lucrărilor pentru pasajul suprateran de pe drumul judeţean 602, centura 
Bucureşti. 
„În şedinţa de guvern de astăzi, la propunerea Ministerului Transporturilor a fost aprobată o hotărâre de guvern 
privind declanşarea procedurilor de expropiere a imobilelor proprietate-privată situate pe amplasamentul 
suplimentar care face parte din colidorul de expropiere al lucrării pentru Pasajul suprateran pe drumul judeţean 
602, centura Bucureşti-Domneşti, pe raza sectorului 6 al Municipiului Bucureşti şi a localităţilor Domneşti, 
Bragadiru şi Clinceni din judeţul Ilfov”, a declarat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
Acesta a precizat că 127 de imobile proprietăţi private vor fi epropriate, de pe o zonă de aproximativ 35.000 metri 
pătraţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Călătoriile cu Societatea de Transport Bucureşti nu mai pot fi plătite prin SMS 
Societatea de Transport Bucureşti (STB) a anunţat că suspendă serviciul de plată prin SMS al călătoriilor. 
"Ca urmare a expirării contractului dintre STB SA şi 4Pay Systems SRL, serviciul privind vânzarea prin SMS a 
titlurilor de călătorie “Abonamente de o zi" şi "Călătorii expres" a fost suspendat temporar", anunţă Societatea de 
Transport Bucureşti (STB), printr-un comunicat de presă postat marţi pe site-ul instituţiei. 
În urma licitaţiei publice, noul contract a fost atribuit firmei SC SMS Ticketing SRL, urmând a fi implementat în 
termen de 10 zile de la semnare, precizează sursa citată. 
Până la finalizarea implementării, acest serviciu rămâne suspendat urmând ca STBsă co munice public reintrarea 
în funcţiune a acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Radarele ASCUNSE au fost scoase în afara legii. Ce solicitase CCR 
Camera Deputaţilor a adoptat decizional, marţi, legea care interzice amplasarea aparatelor radar în locuri de unde 
nu sunt vizibile pe drumurile publice, cu 186 voturi "pentru" şi 21 "împotrivă". Proiectul de lege iniţial a fost 
modificat în urma declarării unor articole ca fiind neconstituţionale. 
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Deputaţii au votat Legea pentru modificarea art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 privind 
circulaţia pe drumurile publice, reexaminată ca urmare a Deciziei Curţii Constituţionale nr.684 din 6 noiembrie 
2018. 
Proiectul de lege a fost atacat la CCR, iar acum, legea cuprinde în integralitate articolele declarate constituţionale. 
Potrivit legii votate de Camera Deputaţilor, poliţiştii rutieri, respectiv poliţiştii de frontieră sunt obligaţi să poarte 
uniformă cu înscrisuri şi însemne distinctive, arată deputatul liberal Florin Roman într-un comunicat. 
"O altă prevedere este cea referitoare la constatarea contravenţiilor în sensul ca nu poate fi făcută doar cu 
mijloace tehnice certificate, omologate şi verificate metrologic, consemnându-se aceasta în procesul verbal de 
contravenţie. O noutate este şi faptul că se interzice amplasarea aparatelor radar care nu sunt staţionate în locuri 
vizibile, ceea ce înseamnă că radarele nu mai pot fi ascunse în curbe sau tufişuri, după diferite obstacole. 
Dispozitivele mobile, de tip pistol, destinate măsurării vitezei se utilizează la o distanţă maximă de 10 metri. Legea 
pune bazele pe preventie, întrucât amplasarea radarelor la vedere înseamnă că şoferul încetineşte şi devine 
prudent. Statisticile demonstrează ca acolo unde au fost montate machete ale maşinilor de poliţie, numărul 
accidentelor din cauza vitezei s-a redus simtitor", potrivit comunicatului emis de Florin Roman. 
Iniţiativa legislativă adoptată de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional, urmează să ajungă la 
preşedintele României pentru promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mateita (RADET): Bucurestenii vor ramane fara apa calda, daca nu se rezolva problema datoriilor catre 
Romgaz 
Bucurestenii risca sa ramana fara apa calda in perioada urmatoare, daca autoritatile nu rezolva, cu diplomatie si 
tact, problema datoriilor pentru gazele livrate de Romgaz, a declarat, marti, Florian Mateita, reprezentantul 
Rominsolv, administratorul judiciar al RADET, intr-o conferinta pe teme de profil. 
Intrebat de jurnalisti daca exista riscul ca bucurestenii sa ramana fara apa calda in perioada urmatoare, in cazul in 
care Romgaz nu-si va primi banii pentru gazele livrate catre ELCEN, el a raspuns: "Evident. Daca Romgaz opreste 
furnizarea gazelor, ELCEN va avea o problema, care se va propaga si asupra RADET si asupra populatiei 
Bucurestiului". 
Reprezentantul distribuitorului de energie termica a aratat ca aceasta problema se poate rezolva doar cu 
diplomatie si tact. 
"E o teorie: ajungi in insolventa atunci cand nu mai exista incredere. Stiti cu totii ca, in momentul in care ai datorii 
si prezinti credibilitate, nimeni nu forteaza plata acestora, ci se plateste esalonat. Este o problema de incredere 
intre Romgaz, ELCEN, Ministerul Energiei, Primaria Bucuresti. Este o problema de incredere care, daca va fi 
rezolvata cu diplomatie si tact, nu se va intampla nimic. Daca nu va fi rezolvata, se va intampla ce ati spus", a 
continuat Mateita. 
El considera ca Guvernul va gasi totusi o solutie pentru ca acest lucru sa nu se intample. 
"La momentul de fata exista o datorie scadenta a RADET catre ELCEN de aproximativ 120 de milioane de lei, ea 
scade in fiecare zi cu ceea ce se acumuleaza in contul escrow, acel mecanism prin care banii se distribuie imediat 
ce ajung acolo in cota procentuala pentru fiecare parte din acest SACET (sistem centralizat de alimentare cu 
energie termica - n.r.) . Intr-adevar, exista o sincopa si nu doar ELCEN are aceasta problema, ci si noi avem aceasta 
problema si inteleg ca si Primaria are aceasta problema pentru ca exista un buget diminuat. Cu totii stim ca, atata 
timp cat nu sunt suficienti bani, exista doua posibilitati, ori este majorat tariful, ori, daca nu este majorat tariful, 
trebuie sa se achite asa cum a ramas stabilit in Consiliul Local de catre Primarie cota ce ii revine, pentru a ramane 
constant tariful populatiei. Parerea mea este ca se va ajunge la o intelegere cu Guvernul si ca nu va exista nicio 
sincopa, iar lucrurile se vor aseza, asa cum s-au asezat de cate ori a fost criza", a spus Mateita. 
ELCEN si RADET se afla in insolventa din 2016 
In alimentarea cu energie termica a Capitalei, lantul este urmatorul: Romgaz furnizeaza gaze catre ELCEN, iar 
acesta produce agentul termic, pe care il distribuie RADET catre populatie. Consumatorii casnici platesc un tarif 
subventionat din bugetul local, astfel ca, in cazul in care Primaria nu livreaza banii catre RADET si ELCEN, acesta 
din urma nu poate plati gazele furnizate de Romgaz.  
(Sursa: Agerpres) 
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 #Romania2019.eu/ Reuniunea miniştrilor Educaţiei din cadrul ASEM - miercuri şi joi, la Bucureşti 
Ministerul Educaţiei Naţionale organizează miercuri şi joi, la Bucureşti, a şaptea Reuniune a miniştrilor educaţiei 
din cadrul ASEM (ASEM ME7), eveniment care face parte din calendarul de acţiuni desfăşurate în contextul 
exercitării de către România a Preşedinţiei Consiliului UE. 
Tema reuniunii ministeriale ASEM ME7 este "Educaţia care conectează: incluziune, mobilitate şi excelenţă în 
sprijinul obiectivelor de dezvoltare durabilă", informează MEN într-un comunicat de presă. 
Pe parcursul celor două zile, discuţiile miniştrilor educaţiei vor viza instrumentele disponibile, precum şi măsurile 
necesare pentru asigurarea echilibrului şi caracterului incluziv al mobilităţilor dintre Asia şi Europa în era digitală. 
De asemenea, în cadrul dezbaterilor, un punct important îl va constitui modul în care Procesul Educaţional ASEM 
contribuie la îndeplinirea Obiectivelor de Dezvoltare Durabilă. 
ASEM (Asia - Europe Meeting) este o platformă de cooperare între Europa şi Asia, lansată în anul 1996, în vederea 
consolidării dialogului dintre cele două regiuni. ASEM are în prezent 53 de parteneri: 51 de state (28 de state 
membre ale UE, Elveţia, Norvegia şi 21 de state asiatice) şi două organizaţii internaţionale - Uniunea Europeană şi 
Secretariatul ASEAN (Asociaţia Naţiunilor din Asia de Sud-Est). România a aderat la ASEM cu ocazia Summitului 
ASEM7 (Beijing, 24 - 25 octombrie 2008). 
Procesul Educaţional ASEM se bazează pe patru arii prioritare: asigurarea şi recunoaşterea calităţii educaţiei, 
implicarea mediului de afaceri şi industriei în educaţie, mobilitatea echilibrată şi învăţarea pe tot parcursul vieţii 
(inclusiv învăţământul profesional şi tehnic). 
ASEM ME7 a fost precedată marţi de Reuniunea Înalţilor Funcţionari (SOM2), care a fost organizată sub forma 
unei întâlniri tehnice, în care participanţii au discutat şi stabilit de comun acord raportul de activitate (Stocktaking 
Report from Seoul to Bucharest) între cele două reuniuni ministeriale - ASEM ME6 de la Seul şi ASEM ME7 de la 
Bucureşti - şi concluziile ASEM ME7 (ASEM ME7 Chair's Conclusions).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 21 de state membre ale CAE au semnat un acord pentru obţinerea aprobărilor de trecere a frontierei în 
Europa 
Cele 21 de state membre ale Consiliului pentru Afaceri Externe au semnat marţi împreună cu Agenţia Europeană 
de Apărare acordul "Optimising Cross Border Movement Permission in Europe" privind optimizarea procedurilor 
de obţinere a aprobărilor de trecere a frontierei în Europa, care va facilita acordarea de permisiuni 
transfrontaliere militare, în domeniul aerian şi terestru, potrivit agerpres.ro. 
"Scopul semnării acestui acord este ca, până în anul 2020, statele membre să îşi armonizeze diferitele 
reglementări naţionale, proceduri şi termene de obţinere a aprobărilor de trecere a frontierei. Programul 
implementează o parte importantă a 'Planului de acţiune privind mobilitatea militară', care a fost prezentat de 
Înaltul Reprezentant al UE, Federica Mogherini, Comisiei Parlamentului European şi Consiliului, în luna martie a 
anului 2018", informează MApN. 
Secretarul de stat pentru politica de apărare, planificare şi relaţii internaţionale, Nicolae Nasta, a participat luni şi 
marţi la reuniunea CAE şi la lucrările Comitetului Director al Agenţiei Europene de Apărare de la Bruxelles. 
"În cadrul sesiunii în format comun a miniştrilor Afacerilor Externe şi ai Apărării din UE cu omologii din ţările 
membre ale Grupării G5 Sahel (Mauritania, Mali, Burkina Faso, Niger şi Ciad), Nicolae Nasta a subliniat sprijinul 
oferit de România prin participarea la misiunile ONU şi UE, implicarea în programele de reconstrucţie şi stabilizare 
dedicate acestei regiuni şi, începând cu luna noiembrie 2019, contribuţia ţării noastre în cadrul misiunii MINUSMA 
din Mali", se arată în comunicat. 
La invitaţia Înaltului Reprezentant, miniştrii Apărării s-au reunit în cadrul unui dejun de lucru şi au abordat 
subiecte referitoare la cooperarea dintre Uniunea Europeană şi NATO, mai ales în domeniul combaterii 
ameninţărilor de tip hibrid, şi stadiul acţiunilor comune ale celor două organizaţii desfăşurate în baza Declaraţiei 
comune UE - NATO adoptată în iulie 2018. 
Un alt subiect de pe agendă a fost evoluţia procesului Cooperării Structurate Permanente (PESCO) şi au fost 
abordate şi alte teme de interes, precum investiţiile în domeniul apărării şi importanţa proiectelor colaborative. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Theresa May va prezenta la începutul lunii iunie un proiect de lege privind retragerea Marii Britanii din UE 
Guvernul premierul britanic Theresa May va prezenta în Parlament, în prima săptămână din luna iunie, proiectul 
de lege privind implementarea acordului de retragere a Marii Britanii din UE, a informat marţi seara un purtător 
de cuvânt, relatează site-ul agenţiei Dpa. 
"Premierul s-a întâlnit cu liderul opoziţiei pentru a clarifica determinarea de a aduce o concluzie discuţiilor şi de a 
împlini rezultatul referendumului privind ieşirea din UE", a informat purtătorul de cuvânt. 
"Aşadar, vom prezenta proiectul de lege privind acordul de retragere în prima săptămână din iunie. Este 
obligatoriu să facem acest lucru dacă vrem ca Marea Britanie să se retragă din UE în vacanţei parlamentare din 
vară", a adăugat acesta, informând că discuţiile "între premier şi liderul opoziţiei au fost folositoare şi 
constructive". 
Acordul de Brexit, negociat de Theresa May, a fost respins de trei ori de parlamentarii britanici. 
Premierul britanic a prezidat o întâlnire de cabinet de trei ore, marţi, pentru a discuta despre progresul făcut 
pentru a rezolva impasul politic privinf Brexit. 
Downing Street a informat că miniştrii "au fost de acord să continue discuţiile cu opoziţia". 
Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. În cazul în care 
Marea Britanie nu decide ieşirea din UE până la alegerile europarlamentare programate în mai, va trebui să 
participe la scrutin. Liderii Uniunii Europene au semnalat că Marea Britanie va fi exclusă pe 1 iunie în cazul în care 
Camera Comunelor nu aprobă Acordul Brexit şi refuză participarea la scrutinul europarlamentar. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat un plan al Guvernului 
Theresa May de a solicita amânarea Brexit. Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede 
reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în 
uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. 
Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra 
au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Putin, dezamăgit de retragerea SUA din Tratatul INF. Ce i-a spus lui Mike Pompeo 
Preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, care s-a întâlnit marţi la Soci cu secretarul american de Stat, Mike Pompeo, şi-
a exprimat dezamăgirea în legătură cu retragerea SUA din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), a 
declarat un consilier prezidenţial de la Kremlin. 
Iuri Uşakov, consilier al preşedintelui Rusiei, a menţionat că Putin şi Pompei au discutat despre o serie de 
chestiuni de stabilitate strategic, inclusiv retragerea SUA din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF) sau 
situaţia Noului Tratat privind Reducerea Armamentului Strategic (New START). 
Potrivit oficialului rus, Moscova "aşteaptă ca Administraţia SUA să prezinte ideea [preşedintelui Donald] Trump în 
ceea ce priveşte stabilitatea strategică. De asemenea, ne-am exprimat dezamăgirea faţă de retragerea Statelor 
Unite din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare. Am discutat despre situaţia din jurul Noului START care expiră 
în 2021". 
"În acelaşi timp, preşedintele nostru a subliniat că suntem gata să revenim la un dialog pragmatic normal cu 
privire la toate aspectele stabilităţii strategice şi la toate aspectele legate de controlul armamentului", a adăugat 
consilierul. 
(Sursa: Mediafax) 
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